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Nr Fractie Datum Vraag Antwoord Technisch Politiek

1 GL 17-10-2024 Riolering: zijn de investeringen die benoemd worden in het MIP opgenomen in de 
kosten voor de rioolheffing?

In de rioolheffing wordt rekening gehouden met de kapitaallasten van de projecten 
die in het MIP zijn opgenomen. Bij het opstellen van het (nieuwe) GRP (in 2025) 
houden we hier ook rekening mee.

Ja Nee

2 GL 17-10-2024 Afkorting OpR in de projecten van het MIP (meerjaren investeringsplan) OpR betekent Openbare Ruimte. De projecten die met wegen te maken hebben 
splitsen we in de meeste gevallen in een deel voor Riolering en een deel voor 
OpR (=wegen en inrichting).

Ja Nee

3 GL 17-10-2024 Waarom is de speeltuin Bredeweg, Parachutistenstraat niet opgenomen in het 
MIP?

Vervanging van deze speelplek kost minder dan €25.000,-. Investeringen onder 
dit bedrag activeren we niet. Daarom staat onder andere deze speeltuin niet in het 
Meerjaren Investeringsplan (MIP).
Speelplekken onder de €25.000 betalen we via de exploitatie of 
bestemmingsreserve. We constateren dat hierdoor versnippering en 
onduidelijkheid ontstaat. We bekijken of het kan en beter is om vervanging van 
speelplekken in een jaar als één investering te zien. In dat geval vragen we per 
jaar één investeringskrediet aan via het MIP, voor vervanging van alle 
speelplekken in dat jaar.

Ja Nee

4 GL 17-10-2024 WOO verzoeken: afkorting N.N.B. niet in afkortingenlijst. De realisatie in 2022 en 
2023 staat op NNB, deze gegevens komen ook niet beschikbaar volgens de tekst 
onder deze tabel.

N.N.B. staat voor: nog niet bekend. Hier had beter NB (niet bekend of niet 
beschikbaar) kunnen staan. Deze gegevens volgen ook niet en gaan we vanaf nu 
bij houden.

Ja Nee

5 GL-PVDA 22-10-2024 Vrijheidsmusum
p122 In de begroting staat voor het Vrijheidsmuseum (waarderingssubsidie) 
€22.432. 
Wij vragen ons het volgende af. Is het niet zo dat het Vrijheidsmuseum van de 
gemeente een lening heeft ontvangen en dat zij daar jaarlijks op aflossen? Is dit 
subsidie bedrag minus die aflossing? Of staat die aflossing nog ergens in de 
begroting als inkomsten? 

De gemeente heeft in de periode 2017-2019 een subsidie verstrekt van € 600.000 
aan het Vrijheidsmuseum. Deze subsidie is in 2021 afgewikkeld.

Er is geen lening verstrekt en er staat ook geen lening open voor het 
Vrijheidsmuseum. Aflossing van leningen zijn ook geen inkomsten voor de 
gemeente.

Ja Nee

6 GL-PVDA 22-10-2024 Asfalteren zandpad
p115 §2.34 Hoefseweg Millingen aan de Rijn, asfalteren zandpad
Een gedeelte van de onverharde weg willen we onderhoudsvrij maken door deze 
te asfalteren. Het gaat om de zandweg vanaf de Molenweg tot aan de eerste 
boerderij (ongeveer 800 meter).
Wij vragen ons af wat hiervan de kosten zijn? 

Zie ook vraag 20.
Voor de voorbereiding is €32.000 gevraagd en voor uitvoering €268.000,-.

Ja Nee

7 GL-PVDA 22-10-2024 Potentiële risico IcT incidenten
p53 Informatiebeveiliging en cybercrime 
Wij vragen ons af of het potentiële risico voor IcT incidenten niet te laag is 
ingeschat. 

Bij de IRvN is veel aandacht voor cybercrime en ook in onze organisatie is met 
regelmaat aandacht voor cybercrime. We hebben in onze gemeente meerdere 
collega's, die zicht met dit onderwerp bezig houden. We communiceren zowel via 
berichten via de mail, ons intranet (Bedsi) en ook via cursussen of (verplichte) 
bijeenkomsten. Verder is er in de media veel aandacht voor dit onderwerp. 
Daarom hebben we deze inschatting van het risico gemaakt.

Ja Nee

8 GL-PVDA 22-10-2024 Marktplein/Centrum Groesbeek
p113 §2.25 Centrum Groesbeek, herinrichten spoorbermen
In de begroting vinden we niets terug over het project Marktplein/Centrum 
Groesbeek. Alleen iets over de herinrichting van de spoorbermen. 
Wij vragen ons af of het project Marktplein/Centrum Groesbeek niet in het 
meerjareninvesterinsplan moet staan. 

Het project staat niet in het Meerjaren Investeringsplan (MIP) omdat krediet reeds 
beschikbaar gesteld is. Het MIP is bedoeld voor aanvraag van nieuwe kredieten 
voor investeringen boven de €25.000,-.

Voor het project Marktplein/Centrum Groesbeek is in 2023 een krediet van 
€3.025.000,- toegekend. Dit is exclusief de (bewaakte) fietsenstalling die wel 
voorzien is.

Ja Nee

9 GL-PVDA 24-10-2024 Wat is de begroting voor de WMO en de Jeugd? Graag zien wij daarvan een 
uitsplitsing.

Begroting 2025
WMO huishoudelijke hulp en hulpmiddelen: 5,4 miljoen
WMO begeleiding en dagbesteding: 4,4 miljoen
Jeugd: 11,2 miljoen

Ja Nee

10 GL-PVDA 24-10-2024 Pagina 7:
5. Controle brandveiligheid maatschappelijk vastgoed
Bij Kulturhus Beek zijn gebreken vastgesteld op brandveiligheid. Voor de controle 
op brandveiligheid van ander maatschappelijk vastgoed is een bedrag van € 
100.000 nodig. Hierbij gaan we uit van € 2.500 per gebouw en 40 gebouwen."
Wie voert deze werkzaamheden/controles uit? ODRN?
In het verleden zijn ook extra controles uitgevoerd op de brandveiligheid op het 
verzoek van ons/onze gemeente. Klopt het dat daarvoor toen geen extra budget 
werd gevraagd, maar dit via een wijziging binnen de bestaande 
prioriteit/uitvoeringsprogramma is gedaan? Is dat nu niet mogelijk?

Deze controle wordt niet uitgevoerd door de ODRN. We huren hiervoor externe 
expertise in.

Ja Nee

11 GL-PVDA 24-10-2024 Pagina 8. Onder 9.3 Overige staat:
"We zien een daling in het aantal PGB-aanvragen (Wmo en Jeugd). Daarom 
hebben we de raming met € 200.000 verlaagd. Daarnaast ramen we, ook 
vanwege een dalende trend, € 100.000 lagere uitgaven voor Wmo begeleiding en 
dagbesteding."
Op welke cijfers is dit gebaseerd? Graag zien wij ook de dalende trend.

Dit is gebaseerd op de realisatiecijfers 2022-2023 en de prognose 2024. Hierbij 
de aantekening dat bij Wmo begeleiding en dagbesteding sprake is van een 
stijging, maar dat deze 'trend' afvlakt. 

Ja Nee

12 GL-PVDA 24-10-2024 Pagina 14. Onder 1.1.1: Financiën staat:
"Voor de monitoringstool hebben we de komende drie jaar € 17.000 nodig."
In totaal of ieder jaar € 17.000? Wat houdt deze monitoringstool exact in? 

Het gaat om € 17.000 per jaar, voor de komende 3 jaren. Uw raad heeft als 
belangrijke voorwaarde bij de ontwikkeling van de wijk Dekkerswald gesteld, dat 
een zorgzame buurt tot stand komt. Om de zorgzame buurt te monitoren is het 
Louis Bolk Instituut ingeschakeld. De kosten van monitoring worden gedeeld met 
de andere initiatiefnemers als ZZG, Van de Klok en Oosterpoort.

Ja Nee
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13 GL-PVDA 24-10-2024 Is er in de begroting een bedrag opgenomen voor kleine voorzieningen? We 
doelen dan in het bijzonder op het verwijderen van obstakels.

Op kostensoort 5210000 - kostenplaats 4380272 staat een saldo (restant) van 
€70.000,- (2024) voor het verwijderen van obstakels.
Het beste moment om obstakels weg te nemen is bij een reconstructie of 
vervanging van de weg. Op dat moment maken we een integraal ontwerp waarbij 
we aandacht hebben voor minimalisatie van obstakels.

We hebben een ook structureel budget van €23.000 op het taakveld verkeer, voor 
kleinschalige voorzieningen.

Ja Nee

14 GL-PVDA 24-10-2024 Pagina 55. Onder Wmo begeleiding en Jeugdhulp staat:
"De ramingen 2025 voor jeugdhulp zijn heel strak. Hier zit een risico in, als we 
kijken naar de realisatie van 2024."
Wat was de realisatie in 2024? Welke ramingen zijn er voor jeugdhulp in 2025? 
Waarom is precies voor déze raming gekozen?

De raming voor jeugdhulp 2025 worden in een apart pdf document aangeleverd. 
De realisatie (prognose) voor 2024 komt uit op een totaal van 10,8 miljoen. In 
2023 bedroeg het totaal 10,1 miljoen. In 2025 ramen we een bedrag van 11,1 
miljoen terwijl we dit jaar een toenemende trend zien ten opzichte van vorig jaar. 
We kiezen ervoor om de raming strak te houden en overschrijdingen aan de Raad 
kenbaar te maken bij de tussentijde rapportage.

Ja Nee

15 GL-PVDA 24-10-2024 Ravijnjaar en structurele kosten:
onze gemeente heeft te maken met structurele financiële problemen. Incidentele 
dekkingen, zoals het aanspreken van reserves zijn dus op de lange termijn niet 
houdbaar. Hiervoor moet “Ravijnjaar Spoor 3” een oplossing bieden, maar is dit 
realistisch, want slechts 20,6% van de lasten zijn beïnvloedbaar en structurele 
uitgaven, waaronder vooral personeelskosten, blijven stijgen.

Niet alleen de lasten zijn beinvloedbaar, maar het is ook mogelijk om aan de 
batenkant extra inkomsten te genereren. We beseffen dat het een hele moeilijke 
opgave is, waar we waarschijnlijk voor moeilijke en ongewenste keuzes komen te 
staan. Maar we zullen oplossingen moeten vinden voor de tekorten in de 
ravijnjaren.

Ja Nee

16 GL-PVDA 24-10-2024 Risico’s gemeentelijke projecten.
Niet overal wordt duidelijk wat de dekking exact is. Aanpassingen gemeentehuis, 
projecten rond klimaatadaptatie, wateroverlast. Is onze begroting toereikend om 
alle ambities waar te maken?

Dat is afhankelijk van de keuzes die we maken. Daarvoor is ook het traject van 
Ravijnjaar Spoor 3 belangrijk. In de huidige situatie lijkt het er op dat niet alles 
kan, maar ook het Rijk heeft ambities in de onderwerpen die worden benoemd. 
Wellicht liggen daar ook nog mogelijkheden.

Ja Nee

17 GL-PVDA 24-10-2024 Formatie
Er wordt aangegeven:
"Met het oog op de financiële positie en de uitbreidingen van de afgelopen jaren is 
voor 2025 kritisch gekeken naar de formatie-uitbreidingen. Dit heeft desondanks 
geleid tot een claim van ongeveer € 0,5 miljoen voor ruim 7 fte. Deze uitbreiding is 
nodig om wettelijke taken uit te kunnen voeren. De uitbreidingen zijn ingediend om 
de dienstverlening aan de inwoners te waarborgen. Daarmee zien we dit jaar geen 
formatie-uitbreiding op beleidsfuncties."
Er staat in de begroting vermeld:
Personeel
* Begroting 2024: 255,86 fte
* Begroting 2025: 269,27 fte
*Totale loonsom fte 2024: 259,84 fte    / € -24.639.627
*Totale loonsom fte 2025: 272,74 fte   / € -26.156.027
Deze aantallen lijken niet overeen te komen met de eerdergenoemde cijfers, op 
pagina 73. Kan hierover duidelijkheid worden gegeven?
Voor welke wettelijke taken was de uitbreiding noodzakelijk?
De personeelskosten stijgen met 4,4% (redenen: indexatie salarissen, uitbreiding 
personeel). Tegelijkertijd worden de kosten voor de inhuur van externen begroot 
op 4,9% van de totale loonsom. Waarom worden er extra externen ingehuurd, 
terwijl het personeelsbestand tegelijkertijd groeit? 

In de begroting 2025 is ruim 7 fte extra opgenomen. Het verschil met in de bijlage 
'formatie' is ruim 13 Fte. Dit komt omdat het college nadat de primaire  begroting 
2024 klaar was nog een besluit heeft genomen onder andere voor extra formatie 
(ruim 6 Fte). Dit is opgenomen in de begroting 2024, maar dit is niet aangepast in 
het overzicht formatie bij de begroting 2024. In dit overzicht gaan we altijd uit voor 
de aantallen die in de vorige primaire begroting zijn gepresenteerd. Dit doen we 
om aansluiting te houden. Maar wellicht is het beter om verwerkte besluitvorming 
in een actuele stand van de formatie weer te geven.

Er is in de begroting ruim 7 Fte extra formatie opgenomen. Hiervan is 5 Fte (€ 
420.000) voor wettelijke taken (Burgerzaken, vergunningverlening, juridisch 
advies, statushouders en Wmo/Jeugd) en 2 Fte (€ 175.000) voor onze 
dienstverlening.

Stijging 4,4% is verwachting inflatie volgens van het Centraal 
Planbureau (CEP 2024).

Raming inhuur is stelpost inhuur. Deze zetten we in voor ziektevervanging/ 
vervanging bij niet in kunnen vullen van een vacature in de loop van het jaar.

Ja Nee

18 GL-PVDA 24-10-2024 De brede SPUK regeling:
is nog geld 'beschikbaar om uit te geven' in 2025 vanuit deze regeling of is alles 
begroot?
Valpreventie is terug te vinden op pagina 20 (volledige bedrag); waar vallen de 
andere onderdelen exact onder?

Vanuit de Brede SPUK regeling is er voor diverse programma’s nog geld 
beschikbaar om uit te geven.  Er ligt voor 2025 al een bestedingsplan en de 
middelen die we in 2025 ontvangen hebben al grotendeels een bestemming. 

Ja Nee

19 GL-PVDA 24-10-2024 Berg en Dal 2025:

Lokaal Sportakkoord                                  € 28.829  
Brede Regeling Combinatiefuncties            € 198.480   
Terugdringen Gezondheidsachterstanden    € 44.353 
Kansrijke Start                                         € 35.482     
Mentale Gezondheid                                 € 11.088      
Aanpak overgewicht en obesitas               € 38.809           
Valpreventie                                            € 105.338
• Hebben we deze gelden in voorgaande jaren ('23 en '24) volledig besteed?

In de voorgaande jaren (’23 en ’24) zijn deze gelden niet volledig besteed. Dit 
heeft er mede mee te maken dat de middelen pas einde van het jaar werden 
toegekend. We hebben in het jaar 2023 volledig gebruik gemaakt van de 
mogelijkheid in de regeling om vijftien procent van de overgebleven middelen per 
programma over te hevelen naar 2024 ter besteding.  Met deze SPUK- gelden die 
we met het indienen van het plan hebben ontvangen kunnen we bestaande en 
nieuwe activiteiten financieren. 
Het merendeel van de gelden bestemd voor bestaande activiteiten is vorige jaren 
besteed.
We zijn dit jaar bezig om nieuwe programma’s en activiteiten op te zetten en de 
middelen die daarvoor beschikbaar zijn op deze manier zo goed en volledig 
mogelijk te besteden ten behoeve van het doel.  

Ja Nee

20 GL-PVDA 24-10-2024 Wat betreft het punt van het zandpad in Millingen. We vragen ons niet af wat het 
kost maar waarom dat zou moeten?

Zie ook vraag 6.
Dit is onder andere wenselijk voor de bedrijfsvoering van een aanliggende perceel 
eigenaar maar de reden is vooral financieel. Het dagelijks onderhoud dat uit 
meerdere acties per jaar bestaat kost op de lange termijn meer dan eenmalig 
asfalteren.
Vanaf de Molenstraat is reeds een gedeelte geasfalteerd. De staat van dit deel is 
ver onder de maat. Dit project omvat ook het vervangen van het bestaande 
gedeelte asfaltweg.

Ja Nee

21 VVD 23-10-2024 In de tekst staat de volgende passage: "Daarnaast wilde het Rijk een aanvullende 
besparing van € 511 miljoen realiseren. Het budgettair risico hiervan lag bij het 
Rijk. We hadden hiervoor in onze meerjarenraming al een jaarlijkse besparing 
opgenomen van € 916.000. Het nieuwe kabinet Schoof kiest ervoor om deze 
besparing te laten vervallen. Dit veroorzaakt in onze begroting een toename van 
de lasten van € 916.000 per jaar. Het Rijk compenseert dit met een hogere 
algemene uitkering." Vraag: Is dit dan nog wel een bezuiniging op de doeluitkering 
en verhoogd dit dus de beleidsvrijheid?

Deze besparing was budgetneutraal in onze begroting opgenomen. Tegenover 
een lagere rijksbijdrage stonden lager geraamde uitgaven binnen het cluster 
Jeugd. Dit is hiermee teruggedraaid.

Ja Nee

22 VVD 23-10-2024 Er wordt 100.000,- euro gereserveerd voor de controle brandveiligheid 
maatschappelijk vastgoed. Zijn er ook kosten gereserveerd voor het verhelpen 
van eventuele problemen?

Er is geen geld gereserveerd voor het verhelpen van mankementen of problemen 
op het gebied van de brandveiligheid. Na de controles weten we pas wat daarvoor 
nodig is. Niet alle mankementen komen per definitie voor rekening van de 
gemeente omdat de stichtings- en verenigingsbesturen hiervoor in eerste instantie 
aan zet zijn. 

Ja Nee
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23 VVD 23-10-2024 In de tekst staat de volgende passage: "We ontvangen een rijksbijdrage voor het 
uitkeren van onze bijstandsuitkeringen. Deze bijdrage wordt jaarlijks geïndexeerd 
en bijgesteld op basis van het verwachte aantal uitkeringen. Voor 2025 betekent 
dit een verhoging van de baten van € 877.000. De rijksbijdrage die wij ontvangen 
is lager dan de uitgaven die wij doen. Dit houdt in dat wij een 'nadeelgemeente' 
zijn". Vraag: Bijstandsuitkeringen zijn toch 1 op 1? Hoe kan het dat er verschillen 
ontstaan tussen de rijksbijdrage en onze uitkeringen?

We ontvangen van het Rijk een budget (BUIG budget) om uitkeringen te 
bekostigen. Hiervoor hanteert het Rijk een verdeelmodel, wat voor onze 
gemeente negatief uitpakt. De berekening is op basis van een verwacht aantal 
huishoudens en de gemiddelde hoogte van de uitkeringen. Een gemeente met 
een tekort op het BUIG budget, moet dit tekort zelf opvangen.

Ja Nee

24 VVD 23-10-2024 Over de gezonde generatie 2040 staat: "Misschien moeten we ook lokale 
middelen inzetten om de ambities uit het regioplan te verwezenlijken." Over welke 
middelen wordt hier gesproken en zijn deze reeds gereserveerd?

Met de zinsnede doelen we op lokale middelen die extra nodig kunnen zijn om de 
ambities uit het regioplan te verwezenlijken. Het gaat niet om de reguliere inzet 
die we nu al doen en die bijdraagt aan de gezonde generatie 2040. 
In onze begroting hebben we geen extra middelen gereserveerd. We weten 
namelijk nu nog niet waar en wanneer precies inzet van meer lokale middelen 
nodig is. Voor het jaar 2025 verwachten we dat dit nog niet nodig is en dat we de 
inzet vanuit  IZA en GALA middelen kunnen financieren. Deze middelen zijn echter 
tijdelijk. Doordat het verwezenlijken van de ambities uit het reigoplan meerdere 
jaren in beslag neemt en doordat de verwachting is dat de druk op het sociaal 
domein zal toenemen door de beweging die vanuit het integraal zorgakkoord (IZA) 
ingezet wordt, gaan we er vanuit dat in de (nabije) toekomst wel meer lokale 
middelen nodig zijn. Dit vanwege de groeiende preventieve zorgtaak die daaruit 
voortvloeit. Zodra we hier meer zicht op hebben, komen we bij de raad terug.

Ja Nee

25 VVD 23-10-2024 In de tabel van lasten en baten bij programma Mens en Samenleving, staat dat er 
geen baten meer zijn bij de opvang van de Oekraïners. Klopt dit?

De aanvraag was op het moment van de begroting 2025 nog niet ingediend. We 
verwachten hier wel baten uit te ontvangen. Als dit zo ver is wordt u hier over via 
de P&C cyclus geïnformeerd

Ja Nee

26 VVD 23-10-2024 In Ambitie 1 bij Mens en Samenleving staat: "Op het terrein van Dekkerswald 
voegen we (gefaseerd) 400 reguliere woningen toe. Er is een kwartiermaker 
actief. Die zorgt voor verbinding en samenwerking tussen huidige en nieuwe 
bewoners en stimuleert nieuwe initiatieven."  Vraag: Als de begroting wordt 
goedgekeurd, keuren we dan ook de 400 woningen automatisch goed? Deze 
vraag geldt overigens voor meer plannen, zoals Burgerberaad, Zwembad open 
houden, Sporthal in Beek/Ooij/Leuth, enzovoorts? Zijn dat geen projecten die 
apart in de raad besloten worden en dan de begroting dus aangepast wordt n.a.v. 
het besluit?

Als de raad de begroting 2025 goedkeurt, dan geeft het de projecten op het MIP 
2025-2028 met de investering van het jaar 2025 vrij. Bij de ambities, doelen en 
resultaten staat wat de gemeente wil bereiken. Hierin staan geen expliciete 
opdrachten van de raad aan het college. Politieke afwegingen worden dan later 
gemaakt in de gemeenteraad (met een raadsvoorstel).

Ja Nee

27 VVD 23-10-2024 In het programma Mens en Samenleving staan veel ambities zonder financiële 
dekking. Is er bekend hoe die financiering wel gevonden gaat worden?

Deze dekking is dan opgenomen in de huidige begroting. Is er nog geen dekking, 
dan volgt hiervoor altijd een voorstel aan de raad.

Ja Nee

28 VVD 23-10-2024 Ambitie 3.1.4: We brengen het IHP voor besluitvorming in de raad, inclusief een 
voorbereidingskrediet voor IKC Op de Horst als beslispunt. Vraag: Met het besluit 
uitwerking motie ravijnjaren spoor 2 is het IHP toch juist uitgesteld naar begroting 
2026, dus Q4 2025 en niet Q1?

De behandeling van het IHP staat gepland voor mei 2025. De financiële effecten 
zullen pas voor zover nodig vanaf 2026 in de (meerjaren-)begroting verwerkt 
worden. 

Ja Nee

29 VVD 23-10-2024 Ambitie 6.2.2: In 2025 werken we met een burgerberaad. Vraag: ligt hier reeds 
een raadsbesluit onder, of is dat niet nodig?

In maart is er een raadsthemabijeenkomst met als onderwerp werken met een 
burgerberaad. We kijken dan gezamenlijk of het een participatievorm is die past 
voor onze gemeente. Willen we dit met elkaar? Dan wordt dit verder uitgewerkt in 
een raadsvoorstel. 

Ja Nee

30 VVD 23-10-2024 In het programma Leefomgeving, duurzaamheid en mobiliteit staan diverse 
ambities die leiden tot extra regels in het omgevingsplan zoals omtrent geluid, 
omgevingsveiligheid, geur, omgevingsprogramma, etcetera. Vraag: Welke regels 
zijn? Zijn die nu niet opgenomen in de omgevingsplannen? Moeten die regels via 
de raad, of kan het college dit zelfstandig oppakken?

Door de inwerkingtreding van de Omgevingswet zijn enkele taken van andere 
overheden naar de gemeente gedelegeerd. In de "bruidsschat" van de 
Omgevingswet heeft de gemeente tijdelijke regels die in de periode tussen 
inwerkingtreding van die wet en het vaststellen van het gemeentelijk 
omgevingsplan gelden. Daarnaast worden voor enkele vakgebieden actualisaties 
en harmonisaties (nog naar aanleiding van de gemeentelijke herindeling) 
voorgesteld. Wijzigingen van het omgevingsplan gaan via de raad - uw raad is het 
beslissende orgaan bij het vaststellen van een omgevingsplan. Zie: 
https://iplo.nl/regelgeving/instrumenten/omgevingsplan/procedure-wijzigen-
omgevingsplan/

Per resultaat geven we u hierbij kort aan wat de bedoeling is:
- Resultaat 1.1.2 Archeologie: actualisatie en harmonisatie van het 
archeologiebeleid. Het vigerend beleid dateert van 2003 (Millingen a/d Rijn), 2010 
(Ubbergen) en 2013 (Groesbeek)
- Resultaat 1.1.3 Schone Lucht: Het betreft uitwerken van beleid in een 
programma; Berg en Dal neemt op uw verzoek deel aan het Schone Lucht 
Akkoord. Dit doen we door op de 8 verschillenden thema's maatregelen in te 
voeren die de luchtkwaliteit verbeteren (en die vaak ook een bijdrage aan de 
stikstofreductie en de klimaatdoelstellingen leveren). Aan die maatregelen kunnen 
regels verbonden zijn die in het Omgevingsplan kunnen worden opgenomen. 
- Resultaat 1.1.5 Geluid: nav Omgevingswet actualiseren geluidbeleid tav 
evenementen en festiviteiten; tav verkeersgeluid: actualiseren beleid hogere 
waarde geluid, opstellen nieuwe verkeerskaart, monitoring van verkeersgeluid, 
waar nodig maatregelen zoals isoleren woning, toepassen ander asfalt of 
snelheidverlaging
- Resultaat 1.1.6 Omgevingsveiligheid: nav Omgevingswet actualiseren beleid
- Resultaat 1.1.7 Geur: nav Omgevingswet actualiseren beleid tav industriële geur 
en tav agrarische geur   
- Resultaat 1.1.8 Milieuprogramma's Omgevingswet: de onderwerpen die hier 
genoemd worden zijn geen extra regels; ze zijn verplaatst naar de bruidsschat. 
Door de komst van de Omgevingswet moeten deze regels worden bezien op 

Ja Nee

31 VVD 23-10-2024 Is al bekend welke 2 pilotprojecten er zijn voor aardgasvrije wijken? en zo ja, 
welke zijn dat?

In Q3 2024 is samen met de inwoners gestart in Heilig Landstichting. De aanpak 
wordt in Q4 2024 geleidelijk uitgebreid en geintensiveerd, De opgedane 
ervaringen worden gebruikt om in Q1 2025 een 2de pilot te starten. De keuze 
hiervoor moet nog gemaakt worden.

Ja Nee

32 VVD 23-10-2024 Is bekend uit welke kosten en baten er specifiek gekoppeld zijn aan de 
parkeergarage dorpstraat?

Wij verhuren 48 parkeerplaatsen en daarmee genereren wij inkomsten. Per 
parkeerplek is dat ongeveer €300,- per jaar ofwel €14.400,- per jaar in totaal. 
Bezoekers hoeven alleen te betalen indien men langer dan 24 uur parkeert en dat 
gebeurt zelden. De parkeergarage kost ons ongeveer €100.000,- per jaar. Het 
zijn andere baten dan geld die de weegschaal in balans brengen, zoals comfort en 
gemak.

Ja Nee
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33 VVD 23-10-2024 In de introtekst bij het programma Bestuur, dienstverlening en veiligheid staat de 
volgende passage: "Als mensen denken aan de toekomstige relatie met de 
overheid, zien ze het liefst een overheid die eerlijk is, begripvol richting burgers 
communiceert en handelt met een menselijke maat. Begrijpelijkheid en 
dienstverlening via één loket zijn belangrijke verbeterpunten (Uit: Nationale 
Ombudsman ‘Relatie tussen burger en overheid 2030’). 
Een aantal taken hebben we uitbesteed aan samenwerkingspartners. Het is onze 
taak om aan onze inwoners helder aan te geven waar ze terecht kunnen met hun 
vragen." 
Vraag: Is er al een programma of plan van aanpak hoe we het 1e punt uit deze 
passage kunnen verwezenlijken ook met samenwerkingspartners? 

Er is een start gemaakt met het plan van aanpak ‘Versterken dienstverlening’, dit 
loopt door in 2025. Hierin komt de uitwerking van deze passage inclusief de 
positie van samenwerkingspartners, terug.

Ja Nee

34 VVD 23-10-2024 In de tekst staat: "Zoals hierboven aangegeven bedragen onze overheadkosten in 
totaal € 13.784 (x 1.000). De direct toegerekende loonkosten bedragen in totaal € 
15.946 (x 1.000). Het opslagpercentage is dan 13.784 / 15.946 x 100% = 86,44%. 
Dit betekent dat we de directe loonkosten verhogen met 86,44%, zodat de 
overhead juist meegenomen wordt. Vraag: Kan dit wat beter uitgelegd worden? 
Bijvoorbeeld ook waar de bedragen vandaan komen? Wat is een 
opslagpercentage, etcetera?

In onze begroting staan directe kosten en indirecte kosten, waaronder overhead. 
De directe kosten zijn kosten die direct zijn toe te rekenen aan taken die wij 
uitvoeren, rechtstreeks voor onze inwoners. Indirecte kosten, zijn vooral voor 
ondersteunende taken om de directe taken uit te kunnen voeren. Voorbeelden zijn 
communicatie, personeelszaken en financien. 
Het opslagpercentage komt dus bovenop de directe kosten om te komen tot de 
totale kosten van een taak. Bijvoorbeeld bij het toerekenen van uren aan een 
project of het doorbelasten van mededewerkers aan andere gemeenten. 

Ja Nee

35 VVD 23-10-2024 Waarom en/of hoe worden de rioolaansluitrechten niet kostendekkend gemaakt, 
terwijl dit wel het uitgangspunt is?

Het rioolaansluitrecht is nagenoeg kostendekkend. Het tekort is € 600. Gelet op 
het kleine bedrag is het niet interessant om te bekijken of verdere 
kostendekkendheid noodzakelijk is.

Ja Nee

36 VVD 23-10-2024 In het weerstandsvermogen wordt Fraude en Diefstal niet meer specifiek 
genoemd, is dat geen risico meer in 2025?

Dit risico stond in vorige begrotingen op p.m. omdat de de interne controle en de 
administratieve processen goed op orde zijn. Er is nu voor gekozen om dit risico 
te verwijderen.

Ja Nee

37 VVD 23-10-2024 Het zwembad de Lubert wordt 2x genoemd in de paragraaf weerstandsvermogen 
en risico's. Wat is het verschil tussen beiden?

Eigendommen (score 4): Betreft het risico voor de tegelvloer, die gevoelig is voor 
temperatuurschommelingen. Dit kan leiden tot materiële schade en omzetderving. 
Financieel (score 16): Betreft een mogelijke terugloop van het aantal bezoekers 
met omzetderving tot gevolg. Deze twee risico's hangen niet met elkaar samen.

Ja Nee

38 VVD 23-10-2024 Af-/toename aantal uitkeringen PW/IOAW/IOAZ is lager dan 2024, terwijl is 
aangegeven dat er groei is bij programma. Hoe kan dit? Zelfde geldt voor 
bijzondere bijstand en ander gerelateerde zaken.

In de begroting houden we rekening met een eventueel te ontvangen 
vangnetuitkering. Bij (forse) tekorten op de BUIG (PW/IOAW/IOAZ) kunnen we 
deze vangnetuitkering aanvragen. Hiermee worden we deels gecompenseert door 
het Rijk. De groei leidt tot hogere uitgaven maar tegelijkertijd tot een hogere 
vangnetuitkering. De resterende eigen bijdrage (tekort) voor onze gemeente 
wordt hierdoor lager en op deze bijdrage baseren we de risicoscore.

Ja Nee

39 VVD 23-10-2024 Wat zijn de hypotheken voor personeel, verstrekken wij dan de hypotheek of 
staan we garant?

In het verleden was er een regeling voor medewerkers van de gemeente om een 
hypotheek af te sluiten via de gemeente. Dit kon tegen gunstigere voorwaarde 
dan in de markt. Dit was een secundaire arbeidsvoorwaarde om personeel te 
prikkelen om voor een gemeente te werken. Deze regeling is niet meer 
toegestaan voor nieuwe gevallen. Maar bestaande rechten blijven behouden. We 
lopen hier een heel klein risico omdat dit oudere hypotheken zijn en de waarde 
van de woningen flink zijn gestegen.

Ja Nee

40 VVD 23-10-2024 Misschien in 2024 al gevraagd, maar niet onthouden, excuus daarvoor dan. Er is 
een groot verschil met netto schuldquote t.o.v. rekening 2023. Wat is daar 
gebeurd? Hetzelfde geldt voor solvabiliteit?

Dit komt door de geplande investeringen op het MIP. Als we deze allemaal gaan 
uitvoeren in het betreffende jaar dan moeten we extra geld lenen. In de praktijk 
blijkt dat vaak niet nodig te zijn.

Ja Nee

41 VVD 23-10-2024 Groen: Daarom laten we het gemeentelijk stedelijke groen (zoals plantsoenen en 
hagen) op A-kwaliteit onderhouden. Dat betekent dat er weinig onkruid (maximaal 
20% bedekking) mag groeien en er geen kale plekken mogen zijn. Vraag: Hoe 
worden de afspraken met de DAR gecontroleerd? 

Elke maand rijden we samen met Dar 50 automatisch en willekeurig 
geselecteerde meetvakken langs. Een meetvak bestaat uit een straat of 
weggedeelte. Per meetvak controleren we of het beeld dat we zien overeenkomt 
met het beeld dat we in het bestek voorschrijven.
Tenminste 90% van de meetvakken die we gecontroleerd hebben moet aan het 
beeld voldoen. Wij leggen een korting op indien dat niet het geval is. De hoogte 
van de korting berekenen we volgens een bepaalde systematiek in het bestek. 

Helaas komt wel eens voor dat we een korting op moeten leggen. We zien liever 
dat de kwaliteit van de buitenruimte op niveau is en daar betalen we graag een 
redelijke prijs voor.

Ja Nee

42 VVD 23-10-2024 Saldo schulden: Blauwe lijntje laat zien dat saldo toeneemt, maar de gele en rode 
lijntje gaan omhoog (neemt dus af). Zou de grafiek iets verder toegelicht kunnen 
worden over hoe te lezen? Wij vragen ons bijvoorbeeld af hoe de vorm van de 
lijntjes is te verklaren?

In de grafiek geeft de blauwe lijn de schuldontwikkeling weer van de gemeente. 
De groene lijn geeft de investeringswaarde aan van onze investeringsambities. De 
gele en rode lijnen geven de grenzen aan die de VNG stelt als risicovol zodra de 
schuldquote daaronder komt. Deze lijnen zijn gebaseerd op de verhouding van de 
netto schuld ten opzichte van de totale baten van de gemeente exclusief mutatie 
van reserves. We zien deze lijnen omhoog gaan in 2025 en 2026 omdat in die 
jaren de baten (inkomsten) hard teruglopen.' (Ravijnjaren)

Ja Nee

43 VVD 23-10-2024 Loonkosten: In het programma's wordt gesproken over +7 Fte (zie 
personeelsbegroting), maar in de loonkosten is het +13 FTE. Waar zit het 
verschil?

Zie vraag 17. Ja Nee

44 VVD 23-10-2024 Waaruit bestaan de verschillen tussen de subsidiebedragen van de verschillende 
dorpshuizen? Want het ene dorpshuis krijgt significant meer subsidie dan een 
ander.

Dit wordt veroorzaakt doordat de activiteiten die we subsidieëren per dorpshuis 
verschillen.

Ja Nee

45 VVD 23-10-2024 Waarom staat de bijdrage aan The Economic Board als subsidie en niet bij een 
programma rondom de Groene Metropoolregio?

Stichting The Economic Board is een zelfstandige entiteit met een bestuur 
bestaande uit vertegenwoordigers vanuit de overheid, het bedrijfsleven en vanuit 
de kolom onderwijs / onderzoek. Om deze reden kan het geen deel uitmaken van 
de GR Groene Metropoolregio dat formeel immers alleen een samenwerking 
tussen gemeentelijke overheden is. Om deze reden is gekozen voor een subsidie 
vanuit de GMR aan TEB. Overigens worden de activiteiten van TEB structureel 
afgestemd met de GMR (bijvoorbeeld rondom de nieuwe strategische agenda van 
TEB), en heeft TEB bijvoorbeeld de rol van opdrachtnemer voor de uitvoering van 
het Human Capital Akkoord van de GMR.

Ja Nee

46 VVD 23-10-2024 Als we alle lasten (en baten) over de raming 2024 bij elkaar optellen van de 
programma's komen wij op een uitgavepatroon van ongeveer € 136 miljoen euro. 
Waar komt het verschil met de begroting van 2024 vandaan (ongeveer 18 miljoen 
euro)? Misschien meer iets voor de jaarrekening, maar het valt nu op.

Dit heeft te maken met een andere weergave van onze kapitaallasten op het 
taakveld treasury. Vanaf de Jaarrekening 2023 hebben we besloten dat we dit 
anders moeten verantwoorden. Dit betekent een verlaging van de lastenkant, 
maar met hetzelfde bedrag verlagen de baten. Dit is een administratieve 
handeling die geen gevolgen heeft voor het saldo van de begroting, maar wel een 
beter beeld geeft van het totaal van de uitgaven en inkomsten.

Ja Nee
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47 VVD 23-10-2024 Waar in de begroting is te zien welke posten beïnvloedbaar zijn en welke niet? Dat is nog niet zichtbaar. In de begroting 2025 hebben we er voor gekozen om dit 
op het hoogste niveau (concernbreed) aan te geven (in het voorwoord). Met het 
project Ravijnjaren Spoor 3 en vanaf de Kadernota 2026 en Begroting 2026 gaan 
we dit op een lager niveau presenteren (per programma).

Ja Nee

48 VVD 23-10-2024 Wat zijn de gevolgen voor de kosten die de gemeente maakt bij Munitax als we er 
voor kiezen om bij de kwijtscheldingen een staffel in te bouwen? Waarbij je dus 
niet perse het volledige bedrag kwijtgescholden krijgt.

Bij de uitvoering van kwijtschelding zijn we gebonden aan landelijke regelgeving. 
Het toepassen van een staffel past daar niet in.

Ja Nee

49 CDA 23-10-2024 Algemeen. In de kaderbrief Begroting 2025 is afgesproken dat het college een 
sluitende begroting aanbiedt. In plaats daarvan biedt u een niet-sluitende 
begroting aan met een aanvullend dekkingsvoorstel. Waarom?

De begroting is structureel sluitend. In het jaar 2025 zit een incidentele dip in de 
algemene uitkering als gevolg van het terugdraaien van de opschalingskorting 
door het Rijk. Daarbij heeft zowel het Rijk als de toezichthouder aangegeven dat 
we deze als eenmalig mogen beschouwen. Dat hebben we ook zo voorgesteld, 
omdat we dan voor nu geen moeilijke keuzes/bezuinigingen hoeven door te 
voeren. Dat proces start op korte termijn met Ravijnjaren Spoor 3.

Ja Nee

50 CDA 23-10-2024 Paragrafen/Weerstandsvermorgen & risicobeheersing: Wat wordt precies 
verstaan onder ‘Prijsontwikkelingen exploitatie’ en waarom is hier geen inschatting 
van te maken?

De begroting is zowel aan de baten- als aan de lastenkant gebaseerd op contante 
prijzen. Per taakveld maken we bij het opstellen van de begroting een reële en 
actuele inschatting van de kosten. De hoge inflatie in 2023 van de energielasten 
en marktprijzen hebben we zo goed mogelijk proberen in te schatten voor de 
begroting 2025. Er is onzekerheid hoe de inflatie zich zal ontwikkelen. Dit is 
moeilijk in te schatten, vandaar dat deze alleen is benoemd.

Ja Nee

51 CDA 23-10-2024 Paragrafen/Bedrijfsvoering/Personeel: Er vindt een uitzetting met 7 fte (ca. € 
500.000,-) plaats. Hoeveel van deze 7 fte’s hebben betrekking op de uitvoering 
van wettelijke taken en wat is de hoogte van de loonsom die hiermee gemoeid is?

Zie vraag 17. Ja Nee

52 CDA 23-10-2024 Paragrafen/Wet Open Overheid: Het aantal WOO-verzoeken loopt op. Hoe 
verhoudt deze ontwikkeling zich tot andere (vergelijkbare) gemeenten?

De landelijke monitor (waarstaatjegemeente) geeft helaas niet veel duidelijkheid 
omdat niet alle gemeenten informatie aanleveren. Daarnaast is de trendlijn op het 
gebied van WOO-verzoeken op dit moment nog moeilijk te volgen, omdat er pas 
van 2 jaar cijfers zijn. Landelijk wordt er wel een toename gesignaleerd. 

Ja Nee

53 CDA 23-10-2024 Meerjarenjareninvesteringsplan: Het MIP bevat diverse projecten die als pm 
opgenomen zijn dan wel met afwijkende bedragen ten opzichte van de bijlage bij 
het raadvoorstel Uitwerking ravijnjaren. Het gaat onder meer om:
St Maartenschool (pm vs. € 16 mln)
Revitalisering Mallemolen (€ 5,1 mln vs. € 10 mln)
Bs Op de Horst (€ 5,5 mln vs. € 8 mln)
Sporthal Ooij (pm vs. € 7,4 mln)
Aanpassing gemeentehuis (pm vs. € 3,25 mln)
Kunnen deze alsnog in het MIP verwerkt worden, zodat een juister beeld van de 
geplande investeringen ontstaat?

Dat is op dit moment niet meer mogelijk. De gevolgen gaan door de gehele 
begroting heen. Afhankelijk van de keuzes van de raad, worden de financiele 
gevolgen uiteraard wel verwerkt in de volgende begroting en andere documenten 
van de Planning en Control cyclus.

Ja Nee

54 CDA 23-10-2024 Kader subsidies: Waar zijn de bedragen die hier opgenomen zijn op gebaseerd 
c.q. hoe zijn deze tot stand gekomen?

De hoogte van de subsidieplafonds voor 2025 zijn gebaseerd op de 
aangevraagde subsidies voor 2024 plus nieuwe aanvragers. 
Een subsidieplafond naar boven worden bijgesteld door bijvoorbeeld nieuwe 
aanvragers/verenigingen (die onder een Nadere regeling gaan vallen).
Een subsidieplafond wordt naar beneden bijgesteld door bijvoorbeeld afname van 
leden of omdat verenigingen ondertussen zijn opgezegd.

Ja Nee

55 CDA 23-10-2024 Beleidsindicatoren: Kunnen de beleidsindicatoren van de eigen organisatie worden 
afgezet tegen die van landelijke gemiddelden zoals ook in de paragraaf 
Bedrijfsvoering is gedaan?

De landelijke beleidsindicatoren zijn niet beschikbaar via waar staat je gemeente. 
In de paragraaf bedrijfsvoering staat informatie uit de personeelsmonitor 
gemeenten.

Ja Nee

56 CDA 28-10-2024 Resultaat 1.1.8 We hebben aanvullende Milieuprogramma's Omgevingswet
* beleid ten aanzien van spuitzone om veilige afstanden aan te houden rond 
akkerbouwpercelen waar men bestrijdingsmiddelen gebruikt;

Is de verwachting dat wij aanvullend beleid vast gaan stellen ten aanzien van 
spuitzones? Er is hiervoor landelijk beleid. Wat wordt hiermee bedoeld?

Voor de spuitzone is er landelijk beleid; met de komst van de Omgevingswet 
worden de bijbehorende regels bezien en zullen te zijner tijd worden toegevoegd 
in het omgevingsplan. 

Ja Nee

57 KG 23-10-2024 Algemeen
In de tabellen ‘Ambities, doelen & resultaten worden ook Risico’s aangegeven. 
Vraag: Hoe beheersen we deze risico’s? Worden er beheersmaatregelen 
genomen en bijvoorbeeld ook geld gereserveerd?

De risico's benoemen we hier om aan te geven, dat deze gevolgen kunnen 
hebben voor de doelen en resultaten die we willen bereiken. Als het mogelijk is 
dan nemen we beheersmaatregelen. Als daar geld voor nodig is, dat op dit 
moment nog niet in de begroting is opgenomen, dan volgt daarvoor een voorstel 
aan de gemeenteraad.

Ja Nee

58 KG 23-10-2024 Algemeen
De gemeenschappelijke regelingen zoals bijvoorbeeld de VRGZ/GGD zijn bezig 
met het opbouwen van een eigen reserve. Hoeveel is de bijdrage van Berg en Dal 
voor deze eigen reserve en wat is het deel van Berg en Dal inmiddels aan eigen 
reserves in deze gemeenschappelijke regelingen?

GR         Stand AR 31-12-2023             Deel B&D
GGD       € 2.367.000                          € 133.069
VRGZ     € 3.185.000 (Excl. RAV)        € 184.050                  
MGR      €             0                           €          0
ODRN    €    203.495                          €   21.757
MARN*   € 8.864.852                          € 913.727
*(€ 7.914.040 bestemmingsreserve "Uitkering gemeenten", deze 
bestemmingsreserve valt jaarlijks vrij aan de deelnemers).

Ja Nee

59 KG 23-10-2024 Algemeen
Bij de begroting 2024 werden er gelden onttrokken aan de algemene reserve voor 
de noodlokalen Montessori. Is dit in 2025 nog aan de orde en zijn er mogelijk 
meer onttrekkingen aan de algemene reserve en zo ja welke in 2025?

De noodlokalen voor het MC worden gehuurd. Voor 2024 was daar geen rekening 
mee gehouden en dus onttrokken aan de algemene reserve. Vanaf 2025 zijn de 
kosten opgenomen in de primaire begroting. 

Ja Nee

60 KG 23-10-2024 Blz. 7 punt 5. Blz. 19 3.1.2
Voor de controle op brandveiligheid van ander maatschappelijk vastgoed is een 
bedrag van 100.000,- euro nodig.
Vraag: wordt er dan nu ook al een reservering gedaan voor de kosten die 
misschien voortkomen uit deze controle (herstel in situaties waar dit niet goed is)?

Er is geen geld gereserveerd voor het verhelpen van mankementen of problemen 
op het gebied van de brandveiligheid. Na de controles weten we pas wat daarvoor 
nodig is. Niet alle mankementen komen per definitie voor rekening van de 
gemeente omdat de stichtings- en verenigingsbesturen hiervoor in eerste instantie 
aan zet zijn. 

Ja Nee
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61 KG 23-10-2024 Blz. 7, punt 6
er is een toename in de bijstandsuitkeringen. Dit lijkt tegenstrijdig met de (bij ons 
allen bekende) krapte op de arbeidsmarkt. Hoe valt dit te verklaren?

Het aantal bijstandsgerechtigde in onze gemeente daalde tot 2023. Vanaf 2024 
neemt het aantal weer toe. Landelijk zien we eenzelfde beweging. Het 
bijstandsbestand stijgt wanneer de instroom hoger is dan de uitstroom. In onze 
gemeente zien we ook een stijging in de instroom, terwijl de uitstroom veelal gelijk 
blijft, waardoor het bestand toeneemt. Ondanks de krappe arbeidsmarkt 
constateren we ook dat er veelal sprake is van een 'mismatch'. Oftewel de 
mensen die nu op zoek zijn naar een baan komen veelal niet in aanmerking voor 
de openstaande vacatures. Daarnaast is er ook een toename te zien van jongeren 
als gevolg van de strengere Wajong. De Wajong vereist nu dat je nooit meer kan 
werken voordat je toegang krijgt tot de Wajong-uitkering. Hierdoor is er een 
grotere groep jongeren in de bijstand, die voorheen via het speciaal onderwijs de 
Wajong instroomden. 

Ja Nee

62 KG 23-10-2024 Blz. 8, punt 11
ziet de gemeente nog mogelijkheden om te zorgen dat inwoners en bedrijven 
afval beter scheiden, of dumpingen en ongewenste bijplaatsingen (bv 
restafvalzakken bij glasbakken, of prullenbakken) tegen te gaan? (Naast de pilot 
met inzamelen verfresten). En kan dit dan ook leiden tot afname van de 
afvalstoffenheffing?

Betere scheiding van afval en vermindering van dumping van afval zal leiden tot 
lagere kosten en hogere vergoedingen voor afval. Het gevolg hiervan is dat de 
afvalstoffenheffing zal dalen. 

Ja Nee

63 KG 23-10-2024 Blz. 13
Transformatie Beschermd Wonen en Maatschappelijke Opvang 
Hier wordt aangegeven dat we gaandeweg, steeds minder geld krijgen voor 
Beschermd Wonen en Beschermd Thuis. Verderop in deze tekst staat: ‘De 
ambities uit het regionaal beleidsplan Samen Dichtbij gelden nog steeds’. 
Vraag: hoe kan dit: minder geld en wel ambities vasthouden?

Bij het opstellen van het regionaal beleidsplan was al bekend dat we als regio 
gaandeweg minder geld van het rijk gingen ontvangen. Bij het opstellen van de 
ambities is hiermee rekening gehouden.

Ja Nee

64 KG 23-10-2024 Blz. 17, 2.2
Resultaat: Minder jeugdige inwoners hoeven gebruik te maken van jeugdhulp 
(streven 1 op 11).
Vraag: Monitoren we ook op het resultaat van de acties die geschetst worden? En 
sturen we tussentijds bij waar nodig?

De genoemde projecten zijn opgenomen in het lokaal programma jeugd, zoals dat 
in december aan u wordt voorgelegd. Monitoring en bijsturing is een belangrijk 
onderdeel van dit programma. Over de voortgang van de gestarte projecten zal 
jaarlijks worden gerapporteerd.  

Ja Nee

65 KG 23-10-2024 Blz. 26 1.1.3
Hier wordt geschreven: dat we in 2025 starten met uitvoering van het projecten in 
het kader van van het omgevingsprogramma Schone Lucht.
Vraag: aan welke projecten wordt gedacht?

Gedacht wordt aan: Mobiele snuffelpalen, Houtstook vermindering, Inwoners inzet 
bij meten van luchtkwaliteit, Inruilen vervuilende brommers. Mobiele werktuigen 
bijvoorbeeld in GrondWegWaterbouw. Op ons verzoek is de provincie gestart met 
hulp aan SLA-gemeenten, zodat gemeenten beter van ellkaar weten welke 
projecten ze (willen) uitvoeren en zo makkelijker samen kunnen optrekken en 
daardoor sneller kunnen tot uitvoering kunnen komen.

Ja Nee

66 KG 23-10-2024 Blz. 27, 1.1.5
Geluidprogramma.
Vraag: hoe communiceren we nu de regels voor geluid en hoe handhaven we die? 
(Bij evenementen en privé feestjes?)

Er zijn verschillende regels voor geluid (afkomstig van evenementen, 
privéfeestjes, bedrijven, wegverkeer). Voor evenementen in de openbare ruimte 
en prive-feestjes staan deze regels in de APV; hiervoor zijn boa's en politie. Voor 
bedrijven met feestjes en muziekgeluid staan de geluidregels in de bruidsschat 
(voorheen het Activiteitenbesluit) en in de APV; voor toezicht en handhavng hierop 
is de politie en de ODRN.     

Ja Nee

67 KG 23-10-2024 Blz. 28, 2.1.2
Vraag: moet 20% middelduur zijn 20% middenhuur?

In de categorie 'middelduur' uit het ambitiekader wonen van het Actieplan Wonen 
2020 vallen middenhuur (maandhuur € 879 tot €1157, prijspeil 2024) en 
betaalbare koop (koopprijs 250.000 euro prijspeil 2020. Na indexering 296.968,19 
prijspeil 2024). Samen vormen zij 20% in bouwplannen en ontwikkelaars kunnen 
kiezen voor welke optie zij gaan. 

Ja Nee

68 KG 23-10-2024 Blz. 35, 2.1.
Ondernemers zijn toekomstbestendig en gaan waar mogelijk duurzaam werken. 
Hiervoor is €137.256,- beschikbaar.
Vraag: wat is de concrete actie die bij dit bedrag hoort. En wat hopen we te 
bereiken?

Via diverse duurzaamheids-actiekaarten kunnen de ondernemers gebruik maken 
van subsidie mogelijkheden om te verduurzamen. Denk aan Zon op het dak, Earn-
E, sit & heat. Zo hopen we dat meer ondernemers duurzaam willen gaan werken. 
Via Lifeport@ worden ondernemers benaderd en gewezen op de 
duurzaamheidsmogelijkheden.

Ja Nee

69 D66 23-10-2024 Pag 7.
6. Bijstandsuitkeringen en
Pag 8/9
16. Rijksbijdrage bijstandsuitkeringen
Vraag
- We zijn een nadeelgemeente met de rijksbijdrage voor bijstandsuitkeringen. 
Kunt u dit nader toelichten?

We ontvangen van het Rijk een budget (BUIG budget) om uitkeringen te 
bekostigen. Hiervoor hanteert het Rijk een verdeelmodel, wat voor onze 
gemeente negatief (nadelig) uitpakt. De berekening is op basis van een verwacht 
aantal huishoudens en de gemiddelde hoogte van de uitkeringen. Een gemeente 
met een tekort op het BUIG budget, moet dit tekort zelf opvangen.

Ja Nee

70 D66 23-10-2024 Pag 13.
‘In het nieuwe bekostigingsmodel is onze Beschermd Wonen-regio een nadeel 
regio. Dit betekent dat we gaandeweg, steeds minder geld krijgen voor 
Beschermd Wonen en Beschermd Thuis.’
Vraag
- Kunt u het bekostigingsmodel nader toelichten?

De gemeente Nijmegen voert de taak beschermd wonen nu uit als 
centrumgemeente en ontvangt hiervoor de rijksmiddelen.
Met ingang van 2026 worden de rijksmiddelen overgeheveld naar alle gemeenten 
en verdeeld op basis van een objectief verdeelmodel. Nu worden de rijksmiddelen 
toebedeeld op basis van een historisch verdeelmodel. Het nieuw  (objectief) 
verdeelmodel heeft tot gevolg dat de regio minder rijksuitkering ontvangt. We 
weten nog niet welke kosten door de herverdeling voor onze rekening komen. Het 
rijk gaat het woonplaatsbeginsel toepassen. Hierdoor gaan dan de gemeenten 
waar de cliënt vandaan komt betalen en niet de gemeenten waar de voorziening 
voor beschermd wonen zich bevindt. 

Ja Nee

71 D66 23-10-2024 Pag 14 (1.1.1) Waaruit worden de kosten voor de monitoringstool gedekt? Uw raad heeft als belangrijke voorwaarde bij de ontwikkeling van de wijk 
Dekkerswald gesteld, dat een zorgzame buurt tot stand komt. Om de zorgzame 
buurt te monitoren is het Louis Bolk Instituut ingeschakeld, die daarvoor een 
monitoringstool hebben ontwikkeld. De kosten van monitoring worden gedeeld 
met de andere initiatiefnemers als ZZG, Van de Klok en Oosterpoort. De kosten 
worden nu opgevoerd.

Ja Nee
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72 D66 23-10-2024 Pag 17.
2.2.1 ‘Daaronder het verbeteren van de samenwerking met de huisartsen en de 
inzet van een praktijkondersteuner-jeugd.’
En pag 55
WMO begeleiding en jeugdhulp ‘Ook gaan we werken met een POH jeugd. We 
verwachten hiervan een positief financieel effect.’

In 2020 heeft D66 n.a.v een pilot met 1 POH jeugd bij een huisarts in gemeente 
Berg en Dal een amendement ingediend voor een POH jeugd. Dit amendement is 
destijds ontraden door de wethouder met het argument dat er in Berg en Dal 
onvoldoende draagvlak was en de voorwaarde was dat huisartsen moesten 
meewerken. Daarnaast dat Berg en dal werkt met jeugdconsulenten met 
veelbelovende resultaten omdat de verwijzingen van huisartsen afnamen.
Tijdens de bespreking van de carrousel over het Regioprogramma Jeugd op 30 
november 23 heeft D66 wederom een vraag gesteld over de POH jeugd. Toen 
antwoordde de wethouder dat de pilot met 1 POH jeugd niet bracht wat ervan 
werd verwacht. Bovendien dat er al jarenlang is geïnvesteerd in de 
jeugdconsulenten die op de scholen zijn.

Vragen
- Waarom is er nu besloten om wel te gaan werken met een POH-jeugd?
- Wat zijn hiervan de kosten en besparingen?
- Werkt gemeente Berg en Dal nog steeds met jeugdconsulenten?
- Gaat de gemeente bezuinigen op de jeugdconsulenten?

In 2019 is de pilot POH-GGZ Jeugd vroegtijdig beëindigd omdat het ontbrak aan 
voldoende draagvlak bij de huisartsen en de doelen en verwachtingen niet 
overeenkwamen. Wij hebben er destijds voor gekozen om ons te richten op de 
inzet van schoolconsulenten (nieuwe term, voorheen jeugdconsulenten) op de 
basisschool. Dit is overigens nog steeds een groot succes en zetten we graag 
voort. Maar inmiddels zijn de tijden veranderd. We zien een forse stijging binnen 
de jeugd-ggz, steeds meer jeugdigen vanaf 12 jaar kampen met name met 
mentale problemen. Deze doelgroep komt niet in aanraking met de 
schoolconsulenten op de basisschool. Ook zien de huisartsen inmiddels de grote 
meerwaarde in de inzet van een POH-Jeugd en hebben de uitgesproken wens om 
hierin samen te werken. Daarnaast is de inzet van een POH-Jeugd (of 
aanverwant) een van de vereisten van de landelijke Hervormingsagenda. Uit 
pilots en bevindingen van andere gemeenten blijkt de inzet van de POH-Jeugd te 
leiden tot kortere wachttijden, minder inzet van (specialistische) jeugd-ggz en 
daarmee ook minder kosten. De inzet van de POH-Jeugd wordt (ruim) 
terugverdiend. Wij gaan dit projectplan verder uitwerken, o.a. met de kosten en 
baten, en komen dan met een voorstel bij u terug. 

Ja Nee

73 D66 23-10-2024 Pag 22
5.3.1 Statushouders
Vragen
- Kunt u toelichten welk werk door de  gemeente wordt opgevangen dat eigenlijk 
gedaan moet worden door het COA en de IND?
- Worden de kosten voor het meerwerk vergoed door het COA en de IND?

1. De IND moet statushouders van een BSN-nummer voorzien. Bij de IND zijn 
hier grote wachttijden voor. Gevolg is dat wij statushouders moeten 
huisvesten/inschrijven in onze gemeente/ uitkering moeten verstrekken zonder dat 
er een bsn-nummer is. Dit vraagt om een apart werkproces en extra handelingen 
van onze consulenten. 
2. Als we een statushouder moeten huisvesten vanuit het COA dan is het COA 
verplicht om allerlei gegevens aan ons door te geven mbt de statushouder (denk 
aan bsn, geslacht, leeftijd, of er na-reizigers zijn, eventuele bijzonderheden etc.). 
Door de grote druk bij het COA kloppen deze gegevens vaak niet of ontbreken er 
gegevens. Onze consulenten moeten hier achteraan gaan bij het COA. Met de 
hoge taakstelling kost dit veel tijd. 
3. Als na-reizigers naar Nederland komen en er geen plek is in de woning bij de 
statushouder (familielid) die al in Nederland woont, dan is het COA verplicht om 
de na-reizigers op te vangen in het COA todat wij als gemeente een grotere, 
geschikte woning hebben gevonden voor het hele gezin. De AZC's zitten op dit 
moment zo vol dat na-reizigers soms worden geweigerd. Met als gevolg dat de na-
rezigers in een veel te kleine woning bij het familielid in trekken. Om problemen te 
voorkomen moeten wij in deze situaties snel handelen. Voor een gezin is er 
bijvoorbeeld een tijdelijke noodwoning ingericht. Voor andere gezinnen moeten we 
met veel spoed opzoek naar grotere woningen waar het hele gezin in terecht kan. 
Dit zorgt voor extra werkdruk bij de consulenten en bij de woningcoorperaties. 

De kosten voor het meerwerk worden niet vergoed door het COA en de IND. De 
grote achterstanden bij het COA en de IND, en de problemen die dit oplevert, zijn 
al langere tijd bij het Rijk bekend. Er is nog geen zicht op hoe dit opgelost gaat 
worden. We proberen de taken zoveel mogelijk zelf op te vangen om er voor te 
zorgen dat de statushouders een inkomen hebben en kunnen starten met hun 
inburgering. 

Ja Nee

74 D66 23-10-2024 Pag 24 (6.2.2) In de Presidiumstukken van 20-06-2024 zit een memo 'Opzet 
themabijeenkomst Burgerberaden'. Hierin wordt aangegeven dat er op 31 oktober 
een themabijeenkomst gepland staat over inwonersparticipatie. Een moment 
waarop de raad betrokken zou worden bij het burgerberaad. 
• Waarom wordt in de programmabegroting besloten dat er een burgerberaad 
komt in 2025 terwijl de themabijeenkomst met de raad waarin de opties worden 
afgewogen nog niet heeft plaatsgevonden?
• Wat is de beoogde datum voor de themabijeenkomst gegeven het feit dat deze 
niet op 31 oktober gepland staat?
• Kunt u bevestigen dat er alleen wordt geïnvesteerd in een burgerberaad nadat 
de gemeenteraad een integrale afweging heeft gemaakt?

Opmerking griffie voor Rob/financiën: beoogde datum voor avond over 
burgerparticipatie is 20 maart 2025. Deze datum in het Presidium van 5 
september vastgesteld. Oorspronkelijke datum van 31 oktober wordt gebruikt 
voor themabijeenkomst over informatieveiligheid.

Ja Nee

75 D66 23-10-2024 Pag 27 (1.1.4) 
• Waarom doen wij in 2025 niet mee aan het convenant SEB? 
• Hoeveel middelen (geld en capaciteit) zijn in 2025 beschikbaar bij SEB wat de 
gemeente hierdoor misloopt? 

De datum van toetreden was 1 augustus 2025; dit bleek niet haalbaar gezien de 
korte voorbereidingstijd. Er komt in januari 2025 een nieuwe datum waarop de 
gemeente kan toetreden. De bij het SEB behorende subsidiegelden hangen af van 
de projecten die je aanmeldt. Die moeten dan wel ook (zoveel mogelijk waar het 
mogelijk is) schoon en emissieloos worden uitgevoerd. Wat dat betreft hebben we 
nog geen geld misgelopen, omdat we nog geen projecten hebben uitgvoerd die 
aan die voorwaarde zouden voldoen. Het is verstandig om in 2025 wel bij het SEB 
in te stappen omdat in 2030 wetgeving verplicht dat het materieel dat bij 
GrondWegWaterbouwprojecten wordt ingezet schoon en emissieloos is. 
Ondersteuning vanuit het SEB en bijbehorende subsidies bij ingediende projecten 
is bedoeld om daar in 2030 op uit te komen.  

Ja Nee
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76 D66 23-10-2024 Pag 27 (1.1.5) In het raadsvoorstel 'Beperken overlast recreatieve motorrijders' 
van 1 april 2021 staat dat de gemeente op dit moment geen beleid heeft voor 
stilte(beleids)gebieden. De omgevingsvisie zou een mogelijkheid bieden om eigen 
beleid te vormen op stilte. Als de gemeente regels wil toevoegen over 
verkeersgeluid in het Omgevingsplan - zoals genoemd in dit programmaresultaat - 
moet dit passen binnen de Omgevingsvisie.
• Wat wordt in de Omgevingsvisie geschreven over stilte(beleids)gebieden?
• Wat betekent dit voor het beleid dat de gemeente wilt gaan opstellen in het 
Omgevingsplan?
• In hoeverre kunnen de regels over verkeersgeluid in het Omgevingsplan 
bijdragen aan het beperken van motoroverlast?

1e vraag: wat wordt in de omgevingsvisie geschreven over stilte gebieden?  het 
begrip stilte wordt in hoofdstuk 3 (kern van onze visie) genoemd. Zij draagt bij aan 
ontspanning en rust. Stilte gebieden worden in de visie niet nader genoemd. In 
paragraaf 7.3 is benoemd dat de gemeente de bestaande regels en normen 
behouden en dat deze op termijn mogelijk aangescherpt worden. Dat 
aanscherpen kan bij opstellen van een omgevingsplan gedaan worden.Bij het op 
stellen van het omgevingsplan is er ruimte voor aanscherping van de bestaande 
regels en normen. Er is nog geen besluit genomen of en hoe daar vorm aan 
gegeven gaat worden. Bij eventuele aanscherping voorzien we mogelijke 
uitdagingen voor de handhaving daarvan. Regels over verkeersgeluid kunnen 
bijdragen aan het beperken van een (klein) gedeelte van de motoroverlast. Hierbij 
moet rekening gehouden worden dat een belangrijk deel van de motoroverlast te 
wijten aan andere overtredingen zoals aanpassingen aan de uitlaat en 
snelheidsovertredingen. Aanvullende regels zullen enkel effect hebben wanneer er 
voldoende capaciteit is om actief en consequent te handhaven. Daarnaast is het 
belangrijk om te realiseren dat regels over verkeersgeluid consequenties kunnen 
hebben voor andere ruimtelijke plannen, zoals potentiele woningbouwlocaties. 

Ja Nee

77 D66 23-10-2024 Pag 29 (2.2.2)
• Wat is het financiële risico (in euros) bij het aankopen van extra grond voor het 
bouwen van het zwembad?
• Wordt de grondaankoop integraal onderdeel van het raadsvoorstel zwembad De 
Lubert dat in december 2024 wordt behandeld in de gemeenteraad?

Eventuele grondaankoop is niet meebegroot bij nieuwbouw van het zwembad. Als 
op de huidige locatie een nieuw zwembad wordt gebouwd is dat ook niet nodig. 
Wordt het zwembad elders gebouwd moet rekening worden gehouden met een 
extra kostenpost van € 600.000,- voor de aankoop van grond. 

Ja Nee

78 D66 23-10-2024 Pag 30 (4.1) We willen klimaatneutraal zijn in 2040?
• In hoeverre heeft de gemeente in 2023, 2024 en 2025 gebruik gemaakt van de 
beschikbare middelen, resp. €629.271, €634.979 en €640.688 uit het CDOKE-
regeling van het rijk?
• Wanneer verwacht de gemeente dat de formatie voor klimaat- en energiebeleid 
op orde is?
• Wat is de beoogde startdatum voor het opstellen van het Warmteprogramma 
dat uiterlijk eind 2026 afgerond moet zijn?

- We hebben CDOKE middelen aangevraagd en toegekend gekregen. Per 
jaarschijf geldt een uiterste bestedingsdatum. Het budget van 2023 moet uiterlijk 
eind 2025 zijn besteed, budget 2024 uiterlijk eind 2026, budget 2025 uiterlijk eind 
2027. De middelen zijn en worden gebruikt voor formatie voor de uitvoering van 
de duurzaamheidsopgave.
'- De gehele duurzaamheidsopgave krijgt steeds meer vorm, daarmee groeit ook 
de capaciteitsbehoefte. Onderdeel daarvan is het aantrekken van de benodigde 
capaciteit en competenties. 
'- in oktober 2024 is gestart met de voorbereidingen voor het opstellen van een 
warmteprogramma.

Ja Nee

79 D66 23-10-2024 Pag 30 (4.1.3)
• Wanneer wordt de raad geïnformeerd over de twee pilotprojecten om tot een 
aardgasvrije gemeente te komen, aangezien de startdatum eind 2024 is?

Tijdens de themabijeenkomst op 21 november a.s. over het 1ste pilotproject en in 
Q1 2025 over het 2de pilotproject.

Ja Nee

80 D66 23-10-2024 Pag 30 (4.1.4) 
• Wat is de status van de bestaande pilots voor grootschalige energieopwek van 
zonne-energie?
• Wat wordt bedoeld met 'voorlopig doorlopend'?

Pilot Lagewald: Vergund en onherroepelijk. Pilot Millingen Leuth: vergund, er loopt 
beroep. Pilot RWZI Millingen: vergunning is angevraagd. Pilot Dennenkamp 
Boersteeg: weer opgepakt door initiatiefnemers, maar netcongestie vertraagt 
hierin. Pilot Wiek II is beëindigd. Pilot voormalige vuilstort: geen concreet initiatief. 
Met 'voorlopig doorlopend' wordt bedoeld dat we doen wat er dient te gebeuren 
binnen deze pilots. Voorlopig wordt eraan deze initiatieven gewerkt.

Ja Nee

81 D66 23-10-2024 Pag 30 (4.1.5)
• Wat wordt bedoeld met 'voorlopig doorlopend'?

De raad heeft ingestemd met vergunningafgifte. De Odrn moet de vergunning nog 
verlenen. Met voorlopig doorlopend wordt bedoeld dat we doen wat nodig is in dit 
traject tot daadwerkelijke realisatie van het trafostation. Na afgifte vergunning zal 
dit nog het nodige aan afstemming vragen. Denk hierbij aaan bijvoorbeeld 
kabeltrace's.   

Ja Nee

82 D66 23-10-2024 Pag 35 (2.1.2)
• Hoeveel ondernemers hebben op dit moment deelgenomen aan het 
Verfrestantenproject?

• Op lokale milieustraten; 0. 
(In afwachting van financiering van inlevermogelijheid)
• Bij Woodfield in Nijmegen: per vestiging worden wekelijks gemiddeld zo’n 10 
eenheden of verpakkingen ingeleverd, de grootte hiervan varieert. Helaas is het 
op zo’n korte termijn niet mogelijk te achterhalen uit welke gemeenten de 
restanten komen. 
• Bij DAR (particulier) wordt (nog) niet apart ingezameld. 

Ja Nee

83 D66 23-10-2024 Pag 35 (2.1.3)
• Bent u bekend met het afstudeeronderzoek van een inwoner uit Groesbeek over 
verkoop en consumptie van lokale producten in de gemeente Berg en Dal? 
Contactgevens beschikbaar via Marlou van Grinsven-Peters

Nee, zijn we niet mee bekend. We zullen de contactgegevens opvragen. Ja Nee

84 D66 23-10-2024 blz 44, opslag overhead is 86,44%, hebben we inzicht wat dit bij andere 
vergelijkbare gemeentes is?

Dit inzicht is er op dit moment niet. Dit is overigens moeilijk te vergelijken en 
afhankelijk van de wijze van toerekening van de kosten aan de taken.

Ja Nee

85 D66 23-10-2024 Pag 47
Rioolheffing
Uit cijfers van Waar staat je gemeente blijkt dat in Berg en Dal de rioolheffing 
voor een meerpersoons huishouden €285 is afgezet tegen landelijk gemiddelde 
van €233. 
- Waarom is de rioolheffing hoger dan het landelijk gemiddelde in Berg en Dal?

Niet alle gemeentes zijn kostendekkend. Daarnaast zijn er verschillen in 
toerekening van kosten en is de structuur van een gemeente (onder andere reliëf, 
oppervlakte) van invloed op de kosten. Daarom is er geen eenduiduige verklaring.

Ja Nee

86 D66 23-10-2024 op blz 97 bij raadsvoorstel is €1298 als incidenteel opgenomen, €355 hiervan 
betreft jaarlijkse vrijval rekeningreserve. Wat is de rest.

Vanaf pagina 92 (tot 93) staan de incidentele baten en lasten met een toelichting 
van bedragen groter dan € 100.000. De jaarlijkse vrijval van de reserve 
rekeningresultaten beschouwen we als structureel. Incidenteel is controle 
brandveiligheid (€ 100.000) en korting algemene uitkering (€ 1.198.000).

Ja Nee

87 D66 23-10-2024 MIP
- In het MIP staat dat de Mallemolen voor 2026 €281875 gepland, terwijl in de 
begroting bij de programma €866000 staat. Wat is dit verschil?
- In MIP staat zwembad de Lubert PM, terwijl in de bijlage bij het raadsvoorstel 
over aanpak ravijnjaren €620 staat (1080-460), wat is de verklaring hiervan?
Dit geldt ook voor aanpassing gemeentehuis (213-63) €150

- Het bedrag van € 281.875 is de kapitaallast van de investering Mallemolen van € 
5.125.000. Het bedrag van € 866.000 zijn de totale exploitatiekosten voor de 
Mallemolen (inclusief de kapitaallasten).

- Investeringen in MIP voor zwembad/gemeentehuis staan op PM omdat nog niet 
duidelijk is of de investering doorgaat en om welk investeringsbedrag het gaat. In 
het raadsvoorstel ravijnjaren is een indicatie gegeven.

Ja Nee

Begroting 2025 - Beantwoording technische vragen Berg en Dal - Antwoorden 8 van 11



Beantwoording technische vragen Begroting 2025 Berg en Dal

Nr Fractie Datum Vraag Antwoord Technisch Politiek

88 D66 23-10-2024 Pag 107 (2.44)
• Waarom staat het vervangen van speelplek Hoflaan/Mariëndaalseweg gepland 
in 2026 in de MIP en in 2025 op pag 66?

Aan de Hoflaan/Mariëndaalseweg in Groesbeek zijn twee speelplekken: een 
bestaat uit kunststof/metalen speeltoestellen en de andere kent een natuurlijke 
inrichting met hout en stenen.
Vervanging van de natuurlijke speelplek stond voor 2026 op de planning. Omdat 
de kwaliteit van deze speeltoestellen erg slecht is vervangen we ze een jaar 
eerder en dus in 2025. Per abuis is deze wijziging niet in het MIP verwerkt. Bij de 
voorjaarsnota zullen we dit herstellen.
Vervanging van metalen en kunststof speeltoestellen staat voor 2027 op de 
planning. 
Vervangingen van deze speelplekken doen we in samenspraak met kinderen en 
enkele enthousiaste buurtbewoners.

Ja Nee

89 D66 23-10-2024 Bij kader subsidies (blz121) staat bij SVO €96500, wat betreft dit? Dit betreft een investeringssubsidie. Ja Nee
90 D66 23-10-2024 Pag 123

Beleidsindicatoren
Vraag
- Bij de indicator absoluut verzuim op 1000 leerlingen heeft Berg een Dal een 
percentage van 15,4 % tegen een landelijk gemiddelde van 6,3 %. Wat is de 
oorzaak dat het verzuim meer dan dubbel het percentage van het landelijk 
verzuim is?

Hierop geef ik u graag antwoord in het jaarverslag van leerplicht, omdat hierin ook 
context staat rondom de verzuimcijfers. Dit jaarverslag zal in december of januari 
in de raad worden behandeld.

Ja Nee

91 D66 23-10-2024 De formatie is toegelicht op blz 125. Wat is het aandeel ZZP(inleners) in % FTE 
en in geld over de jaren 2024 en 2025?

Onze uitgaven aan externe inhuur is in 2024 17,6% (van de loonsom).

Personeelsmonitor Gemeenten A&O fonds 2023
In 2023 waren de uitgaven aan externe inhuur van gemeenten met inwonersaantal 
tussen de 20.000 en 50.000 inwoners gemiddeld 18,8%. 

Ja Nee

92 D66 23-10-2024 Algemene vragen
• Waarom staat de vernieuwing van het marktplein in Groesbeek niet in de 
begroting?

Zie het antwoord op vraag 8. Ja Nee

93 D66 23-10-2024 Algemene vragen
• In motie 2022-M029 roept de gemeenteraad het college op te onderzoeken of de 
parkeerplaatsen in de gemeente van zonnepaneeldaken kunnen worden voorzien. 
Deze motie is nog niet uitgevoerd en vinden wij niet terug in de 
programmabegroting 2025. Wanneer wordt deze verkenning gestart?

Deze actie wordt meegenomen in het nieuwe actieprogramma Berg en Dal 
klimaatneutraal dat in het voorjar aan de raad ter vaststelling wordt aangeboden.  
Eerder is overigens gekozen voor de aanpak waarbij initiatiefnemers zich kunnen 
melden bij de gemeente en wij initiatieven positief tegemoet treden.  Echter, deze 
initiatiefnemers zijn er niet. Het blijkt financieel onrendabel en bovendien zorgt 
netcongestie ervoor dat er niet kan worden aangesloten. 

Ja Nee

94 D66 23-10-2024 Algemene vragen
• In het raadsvoorstel wordt aangegeven dat de tarieven voor de OZB 
gecorrigeerd worden met de waardestijgingen van WOZ. Kan dit transparant 
worden gemaakt? (Bij 10% stijging WOZ zou OZB stijging zelfs negatief kunnen 
zijn).

De ozb stijgt per saldo met 3,8%. De waarde-ontwikkeling wordt hierop 
gecorrigeerd. Voorbeeld: de waarde-ontwikkeling is +6%, dan daalt het ozb-tarief 
met 2,2%. Bij het raadsvoorstel over de belastingverordeningen stellen we de 
nieuwe tarieven vast.

Ja Nee

95 D66 23-10-2024 Algemene vragen
• Over dekking marktgelden(31%) en begraafplaatsrechten (39%) zijn eerder 
vragen gesteld. Kan worden toegelicht waarom deze niet dekkend zijn en of er 
plannen zijn dit wel te realiseren?

Hierover zijn reeds moties ingediend. We hebben laten weten dat we deze bij de 
uitwerking Ravijnjaren/Spoor 3 inzichtelijk gaan maken.

Ja Nee

96 L! 30-10-2024 Financieel Meerjarenperspectief.
1.Salaris- en inhuurkosten: In totaal kostenstijging met 1,3 miljoen. Waarbij een 
uitbreiding van de formatie met 0,5 miljoen. 
vraag 1: Is de formatie voor een cultuurcoach (42.000) hierin meegenomen?
Vraag 2: Graag een overzicht van de uitbreidingen binnen de formatie.

1. Nee, hier is geen rekening mee gehouden.

2. Zie hiervoor het antwoord op vraag 17.

Ja Nee

97 L! 30-10-2024 Pagina 7, punt 6: De bijstandsuitkeringen stijgen met € 795.000
Pagina 8, punt 16: Wij ontvangen een verhoging van de baten in 2025 van 
€ 877.000. Desalniettemin is de rijksbijdrage lager dan de uitgaven die wij doen.
Vraag 3: Hoe valt dit te rijmen en hoe veel lager zijn de baten t.o.v. de uitgaven?

De Rijksbijdrage die wij ontvangen is niet toereikend om alle uitkeringen te 
betalen.  Een gemeente met een tekort op het BUIG budget, moet dit tekort zelf 
opvangen. Het tekort over 2022 en 2023 bedroeg 684.000 euro resp.  588.000 
euro. 

Ja Nee

98 L! 30-10-2024 Programma Mens en Samenleving

Op diverse onderdelen, o.a. 1.1.4, 1.2.3., 2.2.2, 3.2.3 enz is sprake van 
financiering uit SPUK, SPUK-IZA of SPUK-Gala. Telkens wordt bij de risico’s 
onduidelijkheid of tijdelijkheid van deze financiering benoemd.
Vraag 4: Welke risico’s lopen we hier precies en 
Vraag 5: Hoe gaan we deze risico’s oplossen?

Er is een risico dat we niet in aanmerking komen voor deze SPUK's maar ook een 
risico dat de SPUK's verlaagd worden. Ook kan het zijn dat de SPUK's niet 
voldoende zijn om onze ambities te realiseren.
We zullen dan onze ambities bij moeten stellen, of op een andere wijze de 
werkzaamheden uitvoeren.

Ja Nee

99 L! 30-10-2024 Ambitie 5 Statushouders en vluchtelingen
Er is nog veel onduidelijk over de plannen van het nieuwe kabinet en over de 
financiering.
Vraag 6: Hoe groot zijn de financiële risico’s die we hierdoor lopen en is er een 
plan B?

Het is moeilijk in te schatten wat de financiële risico’s zijn omdat de plannen van 
de regering nog te onduidelijk zijn. We hebben daarom ook geen plan B. Er zijn 
nog teveel onzekerheden om alternatieve plannen te bedenken. 

Ja Nee

100 L! 30-10-2024 Programma Leefomgeving, Duurzaamheid en Mobiliteit

2.1 Erfgoedbeleid
In dit programma wordt niets gemeld over erfgoedbeleid. In het verleden werden 
binnen het zgn “Erfgoedberaad” projecten ontwikkeld. Daarvoor werd per jaar 
maximaal 2 x € 25.000 begroot door een raadsamendement van Voor Berg en 
Dal uit 2015. Ook in het overzicht Kader Subsidies op blz 120 worden geen 
speciale erfgoedsubsidies gemeld, maar worden wel subsidies beschikbaar 
gesteld aan erfgoedverenigingen als Heemkunde Groesbeek, Vereniging Behoud 
Dorpsgezichten, etc.
Vraag 7: Bestaat het erfgoedberaad nog?
Vraag 8: Bestaat er nog steeds de mogelijkheid om tot een jaarlijks totaal 
maximum 
van 2 x 25.000 erfgoedprojecten te financieren?  Zo ja: waar is dat in de begroting 
terug te vinden? Zo nee: waar zijn deze bedragen (sinds 2015 en herbevestigd in 
2017 in de begroting) gebleven? 

- Bestaat het erfgoedberaad nog?
Jazeker. Met uitzondering van de coronaperiode komt het Erfgoedberaad met 
enige regelmaat samen en treedt het beraad in overleg met de portefeuillehouder 
en erfgoedambtenaar. Dit in lijn met de Erfgoedvisie 2017.

- Bestaat er nog steeds de mogelijkheid om tot een jaarlijks totaal maximum van 
2x € 25.000,-- erfgoedprojecten te financieren? Zo ja: waar is dat in de begroting 
terug te vinden? Zo nee: waar zijn deze bedragen 9sinds 2015 en herbevestigd in 
2017 in de begroting) gebleven?
Voor het subsidieprogramma Erfgoed in de Kernen is sinds vaststelling van die 
subsidieverordening structureel € 25.000,-- geoormerkt op de 
taakveldenbegroting Monumentenzorg en Archeologie. Binnen de subsidiegelden 
voor uitvoering LOP-projecten is eveneens structureel € 25.000,-- opgenomen op 
de taakveldenbegroting Natuur & Landschap.

Ons college ziet het archeologiebeleid (zie ambitie 1.1.2 in dit programma) en de 
actualisatie daarvan overigens ook als onderdeel van het erfgoedbeleid van de 
gemeente.

Ja Nee
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101 L! 30-10-2024 2.1.2 Betaalbare woningen.
Vraag 9: Hoeveel woningen staan gepland in 2025 en 2026 om gebouwd te 
worden in het dorp Beek?

In Beek staat momenteel het oude gemeentehuis in de planning. We verwachten 
de oplevering van deze 25 woningen in 2026. Verder zijn er meestal 1 a 2 losse 
verzoeken per jaar (toetsingskader). Voor de iets langere termijn verwachten we 
woningbouw in de grote Bartholomeuskerk (na 2027).

Ja Nee

102 L! 30-10-2024 2.2.2 Zwembad
Vraag 10: Wat zijn op dit moment de jaarlijkse exploitatiekosten van het huidige 
zwembad? 
Vraag 11: Op bladzijde 222 van de programmabegroting schetst u als risico dat er 
voor een zwembad mogelijk meer grond aangekocht moet worden. Vraag: is er al 
een locatie op het oog? Worden met het voorbereidingskrediet ook alternatieve 
locaties onderzocht? Zoja, welke en welke kosten zijn er begroot? 

Vraag 10: In 2023 bedroeg het exploitatietekort van het zwembad -508.844. Bij de 
begroting van 2025 ramen we een exploitatietekort van 661.316.
Vraag 11: Naast de locatie van het huidige zwembad is er nog geen alternatieve 
locatie op het oog. In het voorbereidingskrediet zijn ook kosten meegenomen voor 
locatieonderzoek.

Ja Nee

103 L! 30-10-2024 2.2.3 t.a.v. binnensportaccommodaties
Vraag 12: Hoe komt het dat het zo lang geduurd heeft voordat het onderzoek naar 
de binnensportaccommodatie voor het middengebied in Ooij is opgestart?

Vanwege gebrek aan ambtelijke capaciteit is het onderzoek vertraagd opgestart. Ja Nee

104 L! 30-10-2024 4.1.2  
Vraag 13: T.a.v. de pilotprojecten aardgasvrije gemeente: wordt gekeken naar 
een integrale aanpak? 

Ja, een integrale aanpak is uitgangspunt. Daarom wordt de opgave inmiddels niet 
‘aardgasvrij’ maar Verduurzamen gebouwde omgeving genoemd.

Ja Nee

105 L! 30-10-2024 4.2.3 wateroverlast in Beek
We zijn benieuwd wanneer de concrete projecten uit het maatregelenpakket 
wateroverlast Beek worden aanbesteed en uitgevoerd.(arnold)
In de paragraaf “Water” op blz 63 wordt opgemerkt dat de waterproblemen in 
Beek minder zijn dan wat er onder wateroverlast bedoeld wordt. Er zou immers 
geen schade door de waterproblemen ontstaan. We hebben in het afgelopen jaar 
regelmatig een grote hoeveelheid water vanuit het keteldal naar Acaciastraat zien 
spoelen, waardoor tuinen en kelders onder water kwamen.
Vraag 14: Is er nu sprake van wateroverlast of waterhinder in de kern Beek?

In Beek is zowel sprake van hinder als overlast. We spreken van overlast 
wanneer o.a. water in woningen/kelders terecht komt. Een voorbeeld van 
waterhinder is wanneer er grote hoeveelheden water enkele uren op de weg 
(binnen de trottoirbanden) blijft staan. 

Ja Nee

106 L! 30-10-2024 In het investeringsprogramma binnen deze begroting zijn voor oplossen van de 
wateroverlastproblemen nog geen extra middelen opgevoerd. Op pag 129 wordt 
slechts gemeld dat uitgegaan wordt van de middelen die in het GRP 2021-2025 
zijn opgenomen. 
Vraag 15: Welke extra middelen zullen er speciaal voor wateroverlast in Beek 
beschikbaar zijn in het nieuw op te stellen GRP 2025-2030 

Kunnen we nu niks over zeggen. Het nieuwe GRP heeft een looptijd van 2026-
2030. 

Ja Nee

107 L! 30-10-2024 3.1: Uitbreiden buslijn Millingen aan de Rijn - Groesbeek.
Vraag 16 Zijn er ontwikkelingen voor verbetering en uitbreiding van de buslijn van 
Millingen?

De provincie is (inbreng van onze gemeente via GMR) bezig met de nieuwe  
concessie. We zitten er bovenop dat er geen lijnen verdwijnen. Uitbreiding lijnen 
naar HOV (hoogwaardig openbaar vervoer) en alternatieve vormen van vervoer 
zijn discussiepunten.

Ja Nee

108 L! 30-10-2024 Programma Economie, Werk en Inkomen
1.3.1 Basisbanen
Vraag 17: In het budget is beperkt rekening gehouden met de in te zetten 
begeleiding.
Wat zijn hiervan de eventuele financiële consequenties? 

Bij extra begeleiding kan het nodig zijn om (tijdelijk) extra uren in te zetten. Dit 
leidt dan tot hogere loonkosten.

Ja Nee

109 L! 30-10-2024 3.1.2 Cultuurcoach
Vraag 18: Welke meerwaarde zal volgens het college de aanstelling van een 
cultuurcoach opleveren? Is het jaarlijks te ramen bedrag van 42.000 euro voor 
een cultuurcoach inclusief of exclusief de 40% bijdrage door het Rijk?  

De cultuurcoach wordt ingezet voor het toekomstbestendig maken van 
muziekverenigingen en schutterijen, zoals omschreven in het ‘Koersdocument 
ontmoeten en verbinden met accommodaties het vervolg’. De cultuurcoach zal 
worden ingezet ter ondersteuning van vrijwilligersbesturen van 
cultuurverenigingen. Deze verenigingsondersteuner is er in Berg en Dal al wel 
voor sportverenigingen en niet voor cultuurverenigingen. De coach zal 
verenigingen verbinden, motiveren tot samenwerken en de bestuurskracht 
vergroten. Ook zal deze inzetten op onderwerpen als ledenwerving, pr & 
marketing en het levendig houden van de vereniging. Hiermee behouden we de 
diversiteit van het cultuuraanbod in onze gemeente en we waarborgen de kwaliteit 
hiervan.

Ja Nee

110 L! 30-10-2024 Lokale Heffingen
Afvalstoffenheffing en rioollasten kostendekkend. In het FMP pag 6 t/m 9 van de 
programmabegroting zijn de lasten voor riolering minder gestegen dan de baten 
(rioolheffingen) in 2025 -2028. Zeker in 2025 en 2026 lijken dus de rioolheffingen 
te hoog te zijn. Zeker nu ook flinke baten uit egalisatievoorziening riolering worden 
aangewend. Dit geldt ook voor de afvalstoffenheffing. Op pagina’s 46 en 47 wordt 
echter duidelijk gemaakt dat de rioolheffing en de afvalstoffenheffing 
kostendekkend zijn. Dat is fijn, maar er lijkt sprake van een  ogenschijnlijke 
discrepantie.
Vraag 19: Hoe komt het dat in het FMP in de jaren 2025/2026 de lasten voor 
riolering minder stijgen dan de baten en de rioolheffing toch kostendekkend is.
Vraag 20: Hoe komt het dat de afvalstoffenheffing kostendekkend is en in het 
FMP voor de jaren 2025/2026 de lasten minder stijgen dan de baten?

19. Een deel van de kosten voor riolering zitten ook in stijging van de kosten van 
salaris en inhuur en ook in de kosten voor bedrijfsvoering. Deze rekenen we in 
deze tabel niet aan de kosten voor riolering toe.
20. Bovenstaande geldt ook voor afval en de afvalstoffenheffing.

Ja Nee

111 L! 30-10-2024 Weerstandsvermogen en risicobeheersing
Op pag 6 programmabegroting staat dat er in 2025 een begrotingstekort van 
1.298 miljoen is. Dat is nog voordat de “reserve verwachte begrotingstekort” is 
aangewend. In de tabel in het raadsvoorstel staat  per jaar hoe groot deze 
reserve is als deze niet wordt ingezet. Zodra dit wel gebeurt blijft er nog maar 
weinig over voor de vervolgjaren. 
Vraag 21: Hoe worden de niet-sluitende begrotingen dan gedekt? 

We starten na de vaststelling van de Begroting 2025 met het project Ravijnjaren 
Spoor 3. In dit project gaat het college met de raad in overleg hoe we de 
meerjarige tekorten gaan oplossen. Inzet van reserves behoort tot een van de 
mogelijkheden.

Ja Nee

112 L! 30-10-2024 Riolering
Capaciteit afvalwaterzuivering: U schrijft: Ons afvalwater gaat naar de 
waterzuivering op de Bruuk. In deze context lijkt dit de enige afvalwaterzuivering in 
de gemeente Berg en Dal. 
Vraag 22: Welke andere afvalwaterzuiveringinstallaties dan die in de Bruuk zijn er 
nog meer en hoe is het met de capaciteit daarvan?
Vraag 23: Hoe is de stand van zaken met het afkoppelingsproces van hemelwater 
uit het rioleringssysteem in deze gemeente? 

In Millingen aan de Rijn is ook een afvalwaterzuivering. Voor de zuivering in 
Millingen is het Waterschap op dit moment bezig om dit in kaart te brengen 
middels een zogenoemde afvalwaterprognose.

We zijn nog steeds bezig met het zo veel mogelijk afkoppelen van hemelwater. 
Standaard kijken we bij projecten in de Openbare Ruimte of we kunnen 
afkoppelen. Ook stimuleren we nog steeds onze inwoners om hun woning af te 
koppelen. 

Ja Nee
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113 L! 30-10-2024 Verbonden partijen
Vraag 24: Hoeveel procent van onze totale begroting gaat op aan de 
gemeenschappelijke regelingen waaraan wij deelnemen? 

We maken hiervoor een selectie op kostencategorie 4.3.3. (verbonden partijen, 
waaronder gemeenschappelijke regelingen). Dit is een totaal van € 18,6 mln. De 
totale lasten bedragen € 120,9 mln. Dit betekent dan ongeveer 15%

Ja Nee

114 L! 30-10-2024 Bij de ambities wordt de term SPUK-regeling meermalen gebruikt. De regering 
gaat op die regeling 250.000.000 euro bezuinigen. 

Vraag 25: Wat betekent dat voor onze ambities?

SPUK-regeling zal worden afgeschaft, maar op pag. 99 staat dat de regering de 
SPUK wil toevoegen aan de algemene uitkering -10%.
Inhoeverre kunnen we rekenen op de SPUK- regeling?

Er is een risico dat we niet in aanmerking komen voor deze SPUK's maar ook een 
risico dat de SPUK's verlaagd worden. Ook kan het zijn dat de SPUK's niet 
voldoende zijn om onze ambities te realiseren.
We zullen dan onze ambities bij moeten stellen, of op een andere wijze de 
werkzaamheden uitvoeren.

Ja Nee

115 L! 30-10-2024 Vraag 26: Wat is de stand van zaken van de speeltuin in de nieuwbouwwijk in 
Leuth Zuid? Hoeveel geld is hiervoor gereserveerd?

We staan aan het begin van het realiseren van de nieuwe speelplek. De locatie is 
bekend. Er is €30.000 gereserveerd voor de speelplek.

Ja Nee

116 L! 30-10-2024 Kadersubsidies
Er is een jaarlijkse waarderingssubsidie van ongeveer 22.000 euro voor het 
vrijheidsmuseum. 
Vraag 27: Wat maakt dat het vrijheidsmuseum deze waarderingssubsidie krijgt 
bijvoorbeeld Museumpark Orientalis niet? Waarin zit het verschil? 

Uitvoering van aangenomen motie 23 Onderwerp: Incidentele subsidie 
Vrijheidsmuseum (CDA) uit begrotingsraad 04-11-2022.
Met als besluit: College te vragen een voorstel voor te leggen aan de 
gemeenteraad om de structurele jaarlijkse subsidie van € 19.000,- (+ € 3.000,- 
om het bezoek van scholen uit de gemeente mogelijk te maken) te verhogen.

Ja Nee
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